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     7. marts 2024/OPA 
     Sag nr. 23-025700 
 
 
Bekymringsskrivelse 

Ældrerådet behandlede på sit møde den 27. februar 2024 punktet ”Orientering om det kommunale tilsyn 
på plejecentrene i 2023”, et punkt, som også var på Seniorudvalgets møde den 6. februar. 

Drøftelsen i Ældrerådet gav anledning til denne bekymringsskrivelse. 

Af den samlede vurdering fremgår det, at der generelt er en positiv vurdering af de parametre, der føres 
tilsyn med. 

Det kan dog bekymre Ældrerådet, at der på 6 plejecentre blandt pårørende er udtrykt bekymringer om,  

”at kommunale besparelser har medført mindre tryghed og livskvalitet. Det gælder særligt på 
tidspunkter med få medarbejdere eller mange vikarer, herunder at der er mindre tid til de 
kognitivt svageste beboere”. 

Denne bekymring vil Ældrerådet hermed gerne tilslutte sig og viderebringe. 

Tilsynet har desuden anbefalinger til forbedringer. Disse fordeler sig på tværs af alle plejecentre, og man 
opfordrer de enkelte plejecentre til at følge op på disse, bl.a. med henblik på at orientere bruger- og 
pårørenderådene. 

Ældrerådet oplever i øjeblikket, at bruger- og pårørenderådene på flere plejecentre ikke fungerer optimalt, 
hvilket derfor kan resultere i, at orienteringen ikke når ud til brugerne og de pårørende.  

Ligeledes kommer informationerne af samme årsag heller ikke til kendskab hos ældrerådets observatører 
på de enkelte plejecentre, hvorfor samarbejdet om det enkelte plejecenter vanskeliggøres. 

Ordet ”tilstræber” fremgår flere gange af det kommunale tilsyns vurdering. Ældrerådet tolker det således, 
at man på plejecentrene vil gøre sig umage efter at nå et bestemt mål eller resultat. Ældrerådet vil 
anbefale, at der udarbejdes handleplaner, med angivelse af retning for, hvordan målet kan opnås. 

Det fremgår af sagen, at Administrationen vurderer, at plejecentrene arbejder både tværgående og lokalt 
med anbefalingerne i årsrapporten fra det kommunale tilsyn, og at ”det ikke giver anledning til yderligere 
tiltag”. 

Det fremgår dog af beslutningen, at Seniorudvalget ønsker, at der til et kommende møde fremlægges en 
sag omhandlende hvordan der følges op på brugertilfredshedsundersøgelse og tilsyn 

Dette glæder Ældrerådet, og vi ser frem til, at der snarest findes løsninger på de nævnte problemer.  

Slagelse Ældreråd 
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